
Zápis 
 

z 33. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 22. 10. 2019 
 
Přítomno dle prezenční listiny: 18 
 
Omluveni: prof. Slavíček, Ing. Stiborová, Ing. Aubrecht. Bc. Wohlrábová, Ing. Med, Ing. Dragoun 
Hosté: Ing. Chválná, prof. Pospíšil, prof. Matějka, dr. Botek, prof. Bělohlav, prof. Kotrba, 
Mgr. Kinzlová, doc. Vlachý, dr. Mištová 
 
Program zasedání Akademického senátu konaného dne 22. 10. 2019 

1. Schválení vnitřních předpisů FTOP, Volebního řádu AS a Jednacího řádu AS 
2. Schválení dokumentu Plán realizace strategického záměru VŠCHT Praha na rok 2020 
3. Projednání Institucionálního plánu na rok 2020 
4. Projednání návrhu žádosti o udělení akreditace pro studijní program Odvětvový 

management se specializací Řízení chemického průmyslu 
5. Projednání změn ve vnitřních dokumentech pro interní grantovou soutěž 
6. Schválení zástupce studentů v Radě vysokých škol 
7. Různé 

a) Volby do AS – prezentace kandidátů na volebním webu 
b) Informace z kolegia rektora 
c) Vědeckovýzkumný výbor- předseda 
 

Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel se 16 – 0 – 0) 
 
 
Ad 1. Schválení vnitřních předpisů FTOP, Volebního řádu AS a Jednacího řádu AS 
Předsedkyně AS FTOP stručně okomentovala změny, které byly provedeny ve Volebním řádu AS a 
Jednacím řádu AS. Předseda konstatoval, že k předpisům se pozitivně vyjádřil rektor a že předpisy 
byly dle zákona zveřejněny 7 dnů před zasedáním. 
 
Usnesení: AS schvaluje vnitřních předpisy FTOP, Volební řád AS a Jednací řád AS 
Hlasování: 16– 0 – 0  
 
 
Ad 2. Schválení dokumentu Plán realizace strategického záměru VŠCHT Praha na rok 2020 
Dokument byl před schválením připomínkován členy AS. Dále byl dokument projednán VR a po 
dnešním schválení bude předložen správní radě. Na návrh Dr. Hoskovcové byl upraven bod 7) 
Optimalizace obsahu a struktury studijních programů s důrazem na získávání informací o rozvoji 
studijních programů na zahraničních vysokých školách. Prof. Pospíšil vysvětlil význam 
připravovaného „generelu“ a zodpověděl tak dotazy doc. Mouchy a Ing. Březiny. 
 
Usnesení: AS schvaluje dokument „Plán realizace strategického záměru vzdělávací a vědecké a 
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti Vysoké školy chemicko-
technologické v Praze na rok 2020“. 
Hlasování: 16– 0 – 0  



Ad 3. Projednání Institucionálního plánu na rok 2020 
Prorektor Pospíšil představil Institucionální plán pro rok 2020. Byla diskutována otázka možnosti 
navýšení prostředků na rozvoj jazykových dovedností. Ústav jazyků je však momentálně plně 
vytížen, zvýšit počet kurzů není možné bez personálního posílení ústavu. 
 
Usnesení: Akademický senát projednal Institucionální plán na rok 2020 bez připomínek. 
Hlasování: 15– 0 – 0 (Během projednávání odešel dr. Maxa.) 
 
 
Ad 4. Projednání návrhu žádosti o udělení akreditace pro studijní program Odvětvový 
management se specializací Řízení chemického průmyslu 
Pro studijní program Odvětvový management se specializacemi, akreditovaný na ČVUT, byla ve 
spolupráci VŠCHT Praha a Masarykova ústavu vyšších studií při ČVUT v Praze připravena 
specializace Řízení chemického průmyslu. Program představil garant doc. Ing. Jan Vlachý, Ph.D. 
(MÚVS). Program je připraven v české i anglické verzi, studenti budou mít povinnost část studia 
absolvovat v angličtině, proto je součástí přijímacích zkoušek i prokázání znalosti anglického 
jazyka. V budoucnu přibydou další specializace. Prorektor Bělohlav upozornil, že k vytvoření 
takového typu programu se VŠCHT zavázala v rámci OP3V. 
V rámci následné diskuse byly probírány následující otázky: 
Cílová skupina studentů - absolventi VŠCHT a technických fakult ČVUT, včetně studentů, kteří již 
absolvovali magisterské studium a chtějí si rozšířit kvalifikaci. 
Podíl Ústavu ekonomiky a managementu VŠCHT Praha – vedení DP, praxe, volitelné předměty, 
podíl na výuce předmětů MÚVS. 
Koncepce posledního semestru – DP je hodnocena pouze 18 kredity, dalších 12 musí studenti 
získat absolvováním dalších předmětů. 
Kapacita programu – 25 – 30 studentů. 
Předpokládané zahájení výuky – ak. rok 2020 – 2021. 
  
Usnesení: Akademický senát návrh projednal se souhlasem. 
Hlasování: 17– 0 – 0 (během projednávání dorazili doc. Uhlík a doc. Čížová) 
 
 
Ad 5. Projednání změn ve vnitřních dokumentech pro interní grantovou soutěž 
Prorektor Kotrba senátory seznámil se změnami v Grantovém řádu a zásadách grantové soutěže 
(pro VIGA, PIGA a SIGA). Hlavní změny souvisí s posunem termínů pro příjem grantových přihlášek. 
 
Usnesení: Akademický senát změny ve vnitřních dokumentech pro interní grantovou soutěž 
projednal. 
Hlasování: 16– 0 – 1 
 
 
Ad 6. Schválení zástupce studentů v Radě vysokých škol 
Dosavadní zástupce Ing. Dragoun (působil v roli „náhradníka“) odstoupil, jako jeho nástupce byl 
navržen Bc. Matěj Malý z FPBT. 
 



Usnesení: Senát schválil jmenování Bc. Matěje Malého zástupcem studentů VŠCHT Praha v Radě 
vysokých škol. 
Hlasování: 17– 0 – 0  
 
 
Ad 7. Různé 
a) CRP 
Prorektor Pospíšil senát seznámil s plánem projektů financovaných v rámci Centralizovaného 
rozvojového programu (CRP) pro veřejné vysoké školy pro rok 2020. 
 
b) Volby do AS – prezentace kandidátů na volebním webu 
Nominace pro volby do akademických senátů budou probíhat elektronicky. Kandidáti musejí 
nominaci elektronicky přijmout. V případě senátu VŠCHT Praha v aplikaci doplní krátké představení 
a svou představu, jak chtějí přispět k fungování senátu. Dále budou moci zaslat předsedovi volební 
komise ke zveřejnění svou fotografii. K tomuto způsobu prezentace se senátoři vyjadřovali 
souhlasně, nebyla vznesena žádná námitka či připomínka. 
 
c) Informace z kolegia rektora 
- Připravuje se novela VŠ zákona, podle které by o zpoplatnění studia v angličtině rozhodovaly 
samy vysoké školy. 
- Další projekty institucionálního financování budou pro Prahu limitovány částkou 5 mld. Kč. 
- Technoparku Kralupy se přejmenováním ulice změnila adresa – bude nutné promítnout do 
Statutu VŠCHT Praha. 
- Řeší se zajištění nových prostor pro výuku laboratoře biochemie. 
- Připravuje se dodatek ke kolektivní smlouvě. 
- Chystá se rozpočtová změna, kterou bude senát schvalovat. 
- Nový zákon o DPH bude mít negativní dopad na rozpočet školy. 
- Postupně se implementuje personální informační systém. 
 
d) Volba předsedy vědecko-výzkumného výboru 
Členové výboru předsedou zvolili doc. Dr. RNDr. Davida Sýkoru. 
 

Příští zasedání bude 12. 11. 2019. 
 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                          Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
 
 
 
 
 


